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1. Opening
De voorzitter opent de vergadering. Aan de agenda worden twee onderwerpen 
toegevoegd: evaluatie Begrotingsraad en verdeling onderwerpen fysiek/Grote Projecten. 

2. Mededelingen
De heer Portier vermeldt dat hij graag het volgend presidium wil spreken over het gebruik 
van What's app. De griffier heeft hierover al een mail ontvangen en zal dit volgende keer 
inbrengen.  

3. Verslag 24 september 2020
Het verslag wordt conform vastgesteld. 

4. Communicatieplan
De griffier geeft een terugkoppeling van haar overleg met de directeur van RTV 
Dordrecht. Afgesproken is dat RTV Dordrecht met een voorstel komt. Dit voorstel zullen 
zij modulair opbouwen; basisberichtgeving en verschillende mogelijkheden daarnaast. Dit 
voorstel wordt dan begin februari (2021) in het presidium besproken. Radio is geen 
onderdeel van de veranderopgave van RTV Dordrecht en daarom heeft het geen prioriteit 
binnen hun ambities en hier zijn ook geen middelen voor. Wel wil hij eventueel het 
politieke radio-uur op zaterdag benutten om een videovariant te maken. Daarnaast is 
gevraagd naar eventuele samenwerking met Via Cultura. RTV Dordrecht staat open voor 
iedere vorm van samenwerking. Wel heeft de directeur aangegeven terughoudend te zijn 
gezien het niveau van de content, technische mogelijkheden en culturele achtergrond. 

Het Presidium spreekt uitgebreid over de aangenomen motie (waarom eerst een unaniem 
presidiumbesluit en later een tegengesteld aangenomen motie?), welk budget men 
hieraan zou willen besteden en de onderdelen van het communicatieplan. De volgende 
bijzonderheden worden besproken:

- Gebruik social media accounts
De leden van het Presidium zijn verbaasd dat er zoveel weerstand is tegen het 
gebruiken van de accounts van de gemeente door de gemeenteraad. De raad is een 
wezenlijk onderdeel van de gemeente en inwoners vinden het niet vreemd (in 
tegendeel) als hier ook berichten over de gemeenteraad op komen. Het bereik is ook 
hoger dan op eigen accounts. Het Presidium spreekt uit dat zij de accounts van de 
gemeente dan ook wél wil gebruiken voor de raad. Het is goed als één gemeente te 
communiceren. Dit kan zoals voorgesteld naast eigen accounts bestaan, wat niet 

1



moet betekenen dat het gebruik van de gemeente-accounts dan heel marginaal is. 

- Inzet van RTV Dordrecht. 
Het voorstel wordt afgewacht, maar het is de vraag hoeveel budget het Presidium hier 
aan wil besteden en waar de dekking gevonden wordt. Dit was immers volgens 
afspraak niet voorzien. Afgesproken wordt dat het voorstel afgewacht wordt en dat de 
griffier kijkt welke mogelijkheden er binnen het griffiebudget zijn. Mogelijk kan dit 
leiden tot het maken van keuzen. 

Meerdere presidiumleden geven aan dat Via Cultura niet alleen culturele 
programma's maakt en dat zij tevreden zijn over de kwaliteit van de programma's. 
Een mogelijke samenwerking vinden zij niet vreemd. 

- Communicatie-uren
De raad krijgt van alle communicatie-uren die de gemeente afneemt van het SCD 18 
uur per week. Als je raadscommunicatie goed en serieus wilt oppakken is dat te 
weinig. De griffier wordt gevraagd in het overleg hierover met de gemeentesecretaris 
uit te zoeken hoeveel uren er in totaal afgenomen worden en hoe deze 18 uur zich 
verhouden tot andere gemeente-onderdelen om te bezien of er meer uren 
beschikbaar kunnen zijn voor raadscommunicatie. Dit hoeft dan niet gelijk tot 
budgetstijging voor de griffie te leiden (Dordrecht betaalt het SCD immers). 

- Onderzoek
Het is verstandig nu een nulmeting te laten uitvoeren door het SCD. Gevraagd wordt 
dan gelijk mee te nemen hoe Dordtenaren geïnformeerd willen worden over wat er in 
de raad gebeurt. Besloten wordt in te stemmen met het uitvoeren van een dergelijk 
onderzoek. 

Geconcludeerd wordt dat het voorstel van RTV Dordrecht wordt afgewacht en dat de 
griffier met een dekkingsvoorstel komt waarbij mogelijk keuzen moeten worden gemaakt. 
De meerderheid van het Presidium steunt het voorliggend besluit en er wordt conform 
besloten. 

5. Raadsinformatiesysteem
Ingestemd wordt met het voorstel om per 1/1/21 te gaan werken met het nieuwe 
Raadsinformatiesysteem (RIS) en hier twee (facultatieve) informatie-avonden voor te 
organiseren op 9 en 10 december. Het nieuwe RIS zal in verband met de vergaderingen 
in januari in de week vóór het kerstreces al in gebruik worden genomen en openbaar 
gaan. 

Aandacht wordt gevraagd voor communicatie naar derden. Zij moeten immers ook met 
het nieuwe RIS gaan werken. De griffier pakt dit op, echter na communicatie richting 
raads- en commissieleden. 

Eén tester heeft aangegeven de nieuwe vergaderapp minder prettig te vinden dan Ibabs. 
Het is wel zo dat we ook overgaan op de nieuwe vergaderapp. Deze is gekoppeld aan het 
RIS. 

6. Achtergronden MS Teams
Ingestemd wordt met het vervaardigen van op maat gemaakte achtergrondjes voor MS 
Teams. Helaas zijn deze (nog) niet bruikbaar voor tablets, maar wel voor PC's en laptops. 
De griffie zet dit in gang en deze kunnen naar verwachting voor het eerst op 8 december 
gebruikt worden. 

Besloten wordt om niet in te stemmen met het continue aanlaten van camera's. De 
camera's worden wel aan gelaten door iedereen die betrokken is bij een debat over een 
bepaald onderwerp. Ook wordt ieder opgeroepen goed te kijken hoe je in beeld bent. 
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7. Nieuwjaarsdiner
Er wordt conform besloten; het nieuwjaarsdiner voor raads,- commissie,- en collegeleden 
kan niet doorgaan in verband met de situatie rondom Corona. 

8. Memo's vanuit het college
Gesproken wordt over het gebruik van memo's door het college. De heer Van Verk licht 
toe dat hier in toenemende mate gebruik van wordt gemaakt, dat memo's vaak vlak voor 
een vergadering worden ontvangen en dat collega collegeleden veelal niet op de hoogte 
zijn van de inhoud. Daarnaast hebben de memo's feitelijk geen status. Hij vraagt zich af 
op de communicatie vanuit het college zich niet moet beperken tot raadsvoorstellen en 
RIB's. Aangevuld wordt memo's veelal naar commissies worden gestuurd en niet naar de 
raad. Sommigen in de raad hebben dan ook geen weet van de memo('s). Wel helpt een 
memo (extra) vragen uit de raad/commissie snel (nog voor een vergadering) te 
beantwoorden.

De voorzitter vult aan dat een wethouder namens het college spreekt en geacht wordt de 
collega wethouders mee te nemen als er een memo naar de raad wordt gestuurd. Dit zou 
dus in praktijk anders moeten gaan.

Besloten wordt dat het college wordt gevraagd terughoudend om te gaan met het 
inzetten van memo's richting de raad. Het kan nuttig zijn om snel aanvullende informatie 
bij de raads- en commissieleden te krijgen, maar moet niet breed ingezet worden. Het is 
hierbij van belang dat alle collegeleden geïnformeerd zijn, het gedeeld wordt met alle 
raadsleden en dat het geen verkapt voorstel is. 

9. Uitloopavond gemeenteraad 16 december 2020
Gezien de naar verwachting volle raadsagenda en het digitale karakter van de 
vergadering wordt besloten voor de raadsvergadering van 15 december 2020 een 
uitloopavond te agenderen op woensdag 16 december 2020. 

Gevraagd wordt naar de mogelijkheden van fysiek vergaderen. Die mogelijkheden zijn er, 
maar het risiconiveau is in onze regio 'zeer ernstig'. Fysiek vergaderen wordt dan door 
onder andere de VNG afgeraden. Daarnaast is er aantal raadscollega's die vanwege hun 
eigen gezondheid of die van gezinsleden niet fysiek willen vergaderen en gaat er een 
voorbeeldfunctie van de raad uit. Gevraagd wordt om de mogelijkheden van hybride 
vergaderen uit te werken. De griffier zoekt dit uit en komt er op terug bij de 
Presidiumleden. 

10. Evaluatie begrotingsbehandeling
De heer Polat bespreekt graag de (digitale) begrotingsbehandeling. D66 heeft zich 
gestoord aan de vele moties en amendementen die niet in commissies zijn behandeld. 
Als deze wel eerst hier waren besproken had er minder tijd aan hoeven te worden 
besteed in de raad, hij miste derhalve de commissies ter voorbereiding op de 
begrotingsbehandeling. 

De andere presidiumleden hebben de commissies niet gemist. Het aantal moties & 
amendementen viel nog mee. Wel vraagt het goed vergaderen discipline van allen en is 
het de vraag of de moties bij de Begroting moeten worden ingediend of bij de Kadernota. 

11. Verdeling onderwerpen commissies fysiek en grote projecten
De heer Veldman brengt de verdeling van onderwerpen over de commissies Fyiek en 
Grote Projecten (GP) onder de aandacht. De verdeling wordt heel strikt zoals afgesproken 
gemaakt. Dit is echter niet (altijd) in de geest van de bedoeling. Bijvoorbeeld de 
ontwikkeling van de locatie waar Leen Bakker zat. Omdat dit binnen de Spoorzone valt 
komt dit in Grote Projecten. Of komen de parkeertarieven middenzone in GP omdat het 
binnen het gezondheidspark valt. Deze redelijk los staande onderwerpen kunnen echter 
prima in de commissie fysiek behandeld worden. De heer Veldman roept op om met 
elkaar te kijken naar het focussen op hoofdlijnen voor de commissie GP en de overige 
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zaken in fysiek. Zo wordt het aantal vergaderingen voor de commissie GP ook binnen de 
perken gehouden (namelijk 4x per jaar). 

De agendering ligt bij de commissie zelf, het is goed nog eens naar de afspraken te kijken 
en wellicht andere afspraken te maken. Afgesproken wordt dat nogmaals goed gekeken 
wordt naar een goede verdeling (grote integrale behandeling in GP en kleinere plannen in 
fysiek?). Afgesproken wordt dat de griffie dit verder uitwerkt en het onderwerp komt 
volgende keer terug op de agenda. 

12. Rondvraag
Mevrouw Koene brengt voor het volgend overleg twee onderwerpen in:

- agendering in commissies
- het stellen van vele vragen
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